

REFERAT Handicaprådet 2026-29 d. 23-03-2026

Mødedato Mandag d. 23. marts 2026 kl. 12:00

Mødested Sted: Se mødeindkaldelse

Indholdsfortegnelse

Referat af Handicaprådets møde den 23. marts 2026.....	3
--	---

Punkt 1: Referat af Handicaprådets møde den 23. marts 2026

27.69.48-P35-1-26

Sagsfremstilling

Deltagere: Susanne Tarp (formand), Bianca Vitting (næstformand) Ellen Askholm, Niels Grubbe, Line Lerchebo, Kristina Mikkelsen, Flemming Nielsen, Stefan Lithen Frost Rasmussen, Sven Heinemeier Rasmussen og Mansoor Siddiqi

Afbud: Ane Rolsted, dennes stedfortræder samt Michella Lescher

Referent: Sanne Ezi, Fælles Stabe, Jura

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

2. Orientering om udvikling af ny kvalitetsstrategi for dagtilbudsområdet

Dagtilbudschef Dennis Danielsen orienterede om den nye kvalitetsstrategi via PowerPoint, og der var spørgsmål og svar undervejs. PowerPoint er efterfølgende sendt til rådets medlemmer.

3. Årlige vurdering af målsætningen i mobilitetspolitikken

Projektleder Sara Lise Jeppesen fra Vej, Park og Miljø orienterede om kommunens mobilitetspolitik, og Handicaprådet besvarede fire spørgsmål som led i målingen af borgere med handicaps tilfredshed med mobiliteten på Frederiksberg.

Desuden deltog chef for Trafik og Byrum Andreas Røhl.

4. Godkendelse af referat fra mødet den 23. februar 2026

Referat blev godkendt med følgende tilføjelse til punkt 14 fra Niels Grubbe:

”, samt at det altid anføres i planen eller projektet, at det er tænkt ind, hvilke problemer der er, og hvordan de løses.” Teksten indsættes lige før første punktum, så afsnittet nu lyder:

”Niels Grubbe udtrykte et ønske om, at tilgængelighed altid tænkes ind helt fra starten i planer, projekter og lignende, samt at det altid anføres i planen eller projektet, at det er tænkt ind, hvilke problemer der er, og hvordan de løses. Selv hvis det blot er en bemærkning om, at tilgængelighed skal indarbejdes på et senere tidspunkt, vil det sikre, at der løbende er opmærksomhed på området, og at det tydeligt fremgår, at tilgængelighed er tænkt ind.”.

5. Meddelelser fra formanden

Formanden meddelte, at der har været afholdt årsmøde i Danske Handicaporganisationer Frederiksberg, hvor der blev valgt en ny næstformand, Niels Grubbe, og hvor Line Lerchebo fortsætter som kasserer.

Formanden meddelte, at Høreforeningen har modtaget en invitation fra forvaltningen til at orientere de nye lokalpolitikere om foreningsarbejdet på Frederiksberg. Formanden undrede sig over, at Handicaprådet ikke er blevet inddraget, og at andre foreninger ikke har fået tilsvarende mulighed.

Formanden meddelte, at hun har fået oplyst, at der på plejehjem bliver informeret om, at det er borgeren selv eller de pårørende, der skal rense og vedligeholde borgerens høreapparat. Hun har

henvendt sig til sundheds- og omsorgschef Nicolai Kjems, som har oplyst, at dette er en misforståelse, og at det er de ansatte på plejehjemmene, der står for opgaven.

Formanden meddelte, at hun har hørt, at man ved ikrafttrædelsen af den nye ældrelov ikke længere kan få læst sine breve højt. Sundheds- og omsorgschef Nicolai Kjems har oplyst, at dette heller ikke passer, og at man fortsat kan få læst sine breve højt.

Formanden meddelte, at en borger med handicap, som deltog i Handicaprådets borgermøde den 3. marts 2026 om handicappolitikken, har foreslået, at borgermødet var for langt og med fordel kunne opdeles i to møder. Borgeren påpegede desuden, at der var afsat for lang tid til politikernes indledende taler, hvilket betød, at der ikke var tilstrækkelig tid til spørgsmål fra de fremmødte og svar herpå. Dette tager Handicaprådet i betragtning ved næste borgermøde.

6. Meddelelser fra øvrige medlemmer

Sven Heinemeier Rasmussen meddelte, at pjecer om fritidstilbud nu er modtaget fra trykkeriet, og pjecerne kan nu omdeles i baglandet.

7. Kort intro til Børne- og Ungeområdet og Social-, Sundheds- og Arbejdsmarkedsområdet – udsat på mødet den 19. januar og 23. februar 2026

Forebyggelses- og familiechef Kristina Mikkelsen gav en kort gennemgang af Børne- og Ungeområdet.

Socialchef Flemming Nielsen gav en kort gennemgang af Social-, Sundheds- og Arbejdsmarkedsområdet.

8. Status på opfølgning på tilgængelighed

Niels Grubbe omdelte et oplæg til punktet om tilgængelighedsplanen, som blev behandlet på Handicaprådets møde den 19. januar 2026. Oplægget var nu tilføjet de mundtlige svar fra forvaltningen, som fremkom på mødet den 19. januar. Niels Grubbe gennemgik sine tilføjelser til notatet samt forslag om to nedennævnte opfordringer til forvaltningen:

Implementering: Forvaltningen opfordres til at udarbejde de i oplægget nævnte planer og registreringer (1.1-1.5).

Informations- og kommunikationstilgængelighed: Forvaltningen opfordres til at udarbejde den i oplægget nævnte planlægning og afklaring (3.1-3.2).

Beslutning.

Det blev besluttet, at sende ovenstående til forvaltningen og anmode om en tilbagemelding på et kommende møde.

9. Hjælpemidler og støtte - sagsbehandling

Niels Grubbe gennemgik brugerrepræsentanternes ønsker til sagsbehandlingen ved tildeling af hjælpemidler og støtte i forbindelse med bolig. Herunder blev det fremhævet, at sagsbehandlingen i forhold til arbejde og uddannelse skal forløbe som en god og imødekommende dialog med borgeren og være hurtig og effektiv – herunder ved at

- - afgørelser træffes så tæt på borgeren som muligt,
 - hjælpen ydes, når behovet er aktuelt,
 - oplysninger, undersøgelser og genanskaffelse af hjælpemidler håndteres prompte, smidigt og uden unødige processer, samt
 - afgørelsen gengiver behov, ønsker og løsning i kort og klart sprog.

Hvordan foregår ovenstående i dag? Hvorledes sker styringen? Hvorledes er sagsbehandlingen organiseret/opdelt? Hvilke kvalitetsstandarder gælder? Tjekkes det løbende, at standarderne overholdes?

Beslutning

Det blev besluttet, at inviterer leder af Visitation og Hjælpemidler Frederikke Rørbech til et møde i Handicaprådet. Alternativt at der afholdes et særskilt møde, hvor dette drøftes, idet det første ledige tidspunkt på et ordinært møde i Handicaprådet er den 28. september 2026.

10. Kritik fra en borger vedrørende forholdene i Flintholm Svømmehal

Mansoor Siddiqi har den 19. marts 2026 besøgt Flintholm Svømmehal og har i den forbindelse udarbejdet en rapport, som blev omdelt på mødet.

Mansoor Siddiqi foreslog endvidere, at Handicaprådet fremover bidrager til forbedring af tilgængeligheden, hvilket Flintholm Svømmehal gerne vil tage imod, og foreslog, at Handicaprådet årligt besøger Flintholm Svømmehal.

Beslutning

Det blev besluttet, at Handicaprådet årligt besøger Flintholm Svømmehal til en gennemgang af tilgængeligheden.

Desuden blev det besluttet, at Mansoor Siddiqi sender rapporten til borgeren, som svar på henvendelsen.

11. Idrætscertificering

Udsat eventuelt til næste møde. Mansoor Siddiqi vender tilbage.

12. Eventuel revidering af Handicaprådets pjece

Beslutning

Det blev besluttet, at formanden og sekretæren sørger for en revidering af pjecen og at denne godkendes på et møde i Handicaprådet.

13. Eventuelt idéer til emner der ønskes drøftet på et møde i Handicaprådet, herunder hvem der står for intro til drøftelsen

Ingen.

14. Sager på vej

Ingen.

15. Eventuelt

Intet.

Mødet sluttede kl. 14:15

Næste møde er den 27. april 2026